
Rada Gminy Lipno 
Radni 

PROTOKÓŁ NR IV/2019 

IV Sesja w dniu 7 stycznia 2019  

Obrady rozpoczęto 7 stycznia 2019 o godz. 16:00, a zakończono  8 stycznia 2019 o godz. 

19:03.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Francke 

2. Paweł Górzny 

3. Marcin Grobelny 

4. Jeannette Krauze 

5. Edyta Krysiewicz 

6. Marta Lipka 

7. Iwona Lorenc-Zimniak 

8. Anna Menes 

9. Grzegorz Michalski 

10. Miłosz Nadol 

11. Jacek Pawłowski 

12. Joanna Płonka 

13. Sylwester Przydrożny 

14. Katarzyna Stachowiak 

15. Bartosz Zięba 

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Gminy Lipno. 
 

Przewodnicząca Rady, Joanna Płonka, ogłosiła otwarcie obrad IV Sesji Rady Gminy Lipno 

oraz powitała wszystkich zebranych.  

 

W załączeniu listy obecności Radnych Rady Gminy Lipno oraz pozostałych uczestników 

Sesji. 

 

 

2. Ustalenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 15 

Radnych, co stanowi quorum, a to oznacza, że wszystkie podejmowane przez Radę decyzje 

będą prawomocne.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o uwagi i pytania do porządku obrad dzisiejszej Sesji.  

Żadnych zgłoszeń nie było. 

 

 

3. Przyjęcie protokółu poprzedniej Sesji. 
 



Przewodnicząca Rady zapytała o uwagi i pytania do projektu protokółu poprzedniej Sesji.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokółu poprzedniej Sesji.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż Protokół Nr III / 2018 Sesji Rady Gminy Lipno z dnia 

17 grudnia 2018 został przyjęty większością głosów. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
przyjęcia protokółu poprzedniej Sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, 

Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Paweł Górzny, Jacek Pawłowski 

 

 

4. Interpelacje Radnych. 
 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie interpelacji.  

 

Radna Jeannette Krauze odczytała interpelację w sprawie naprawy nawierzchni drogi na 

odcinku z Górki Duchowej w kierunku do Sierpowa oraz naprawy awarii lamp oświetlenia 

ulicznego w Górce Duchownej - złożoną także w formie pisemnej.  

 

Radna Marta Lipka odczytała interpelację w sprawie zdiagnozowania u dzieci z terenu Gminy 

wad postawy i zastosowania gimnastyki korekcyjnej - złożoną także w formie pisemnej.  

 

Przewodnicząca Rady odczytała zgłaszaną przez siebie interpelację dotyczącą poczynionych 

działań przez Wójta Jacka Karmińskiego w sprawie budowy chodnika lub ścieżki rowerowej 

na łuku drogi powiatowej na odcinku od torów kolejowych w Lipnie do drogi prowadzącej do 

Klonówca - złożoną także w formie pisemnej.  

 

Następnie Radny Powiatu Leszczyńskiego zgłosił awarię lamp oświetlenia ulicznego w 

Wilkowicach. Wyjaśnił, iż część lamp świeci do godz. 9.30, a na części ul. Święciechowskiej 

– w ogóle nie świecą się lampy od czasu przedświątecznego – złożoną w formie ustnej.  

 

Innych interpelacji nie zgłoszono.  

 

/ w załączeniu złożone interpelacje i odpowiedzi / 

 

 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż w okresie międzysesyjnym podjęła następujące 



działania: uczestniczyła w spotkaniach jasełkowych w Szkole Podstawowej w Wilkowicach 

oraz w Przedszkolu w Goniembicach oraz wykonywała pracę związaną z przygotowaniem 

dzisiejszej Sesji, a także brała udział w spotkaniu wszystkich Komisji Rady, na którym był 

omawiany projekt uchwały budżetowej na rok 2019.  

Żadnych zgłoszeń do powyższego wystąpienia nie było.  

 

 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy, Łukasz Litka, przedstawił sprawozdanie o działaniach, jakie podjął w okresie 

międzysesyjnym.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik.  

 

Żadnych zgłoszeń do Sprawozdania Wójta nie było.  

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 

2019-2025. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy proponując podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025, poinformowała, iż do projektu uchwały została 

złożona przez Wójta Gminy autopoprawka.  

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Wójtowi Gminy, prosząc o omówienie w/w 

autopoprawki.  

Wójt Gminy, Łukasz Litka, poinformował, iż Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipno na 

lata 2019-2025 wydał opinię pozytywną z uwagami. Zawarte w pkt. 4 uzasadnienia uwagi 

uwzględnił w swojej autopoprawce do projektu proponowanej uchwały.  

Pan Wójt stwierdziwszy, iż treść autopoprawki Państwo Radni otrzymali w formie 

elektronicznej, zapytał o uwagi i pytania do jej treści.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie autopoprawki Wójta Gminy do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-

2025.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż autopoprawka Wójta Gminy do projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025 została przyjęta 

jednogłośnie.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Pawłowi Górznemu.  

Radny, Paweł Górzny, poprosił o wyjaśnienie niewprowdzenia do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025 inwestycji w Wilkowicach - tj. budowy hali 

sportowej oraz budowy Przedszkola.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady, odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, Magdalena 

Tomków.  

Pani Skarbnik poinformowała, iż przy zmianach budżetu na rok 2019 i Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lipno, Wójt Gminy zmiany dotyczące tych zadań może zaproponować 

Wysokiej Radzie do wprowadzenia.  

 

Następnie głos zabrał Radny, Sylwester Przydrożny, który poprosił, by używać następującego 

nazewnictwa inwestycji w Wilkowicach - "Budowa hali widowiskowo - sportowej".  



 

Innych zgłoszeń nie było.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025 została podjęta większością głosów.  

 

/ w załączeniu projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025, 

uchwała SO-0957/43/18/2018, projekt - druk nr 24 i uchwała Nr IV/21/2019 /  

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy Lipno do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, 

Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek 

Pawłowski, Joanna Płonka, Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-

2025, druk nr 24.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, 

Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Paweł Górzny, Jacek Pawłowski 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Lipno na rok 2019, zgodnie z procedurą 

zapisaną w uchwale Nr XLVI/306/2010 Rady Gminy Lipno z dnia 28.09.2010 r. w 

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Lipno. 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż uchwała budżetowa na rok 2019 będzie 

podejmowana wg procedury zapisanej w § 10 uchwały Nr XLVI/306/2010 Rady Gminy 

Lipno z dnia 28 września 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 



Gminy Lipno.  

 

1. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem przez Wójta Gminy lub 

osobę przez niego wyznaczoną.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy.  

Wójt Gminy, Łukasz Litka, odczytał w całości treść projektu uchwały w sprawie budżetu 

Gminy Lipno na rok 2019.  

 

2.  Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy.  

Wójt Gminy, Łukasz Litka, odczytał:  

1) uchwałę Nr SO.0952/43/18/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 8 grudnia 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Lipno na 2019 rok. Pan Wójt przeczytawszy, iż otrzymana opinia jest 

pozytywna z uwagami, wyjaśnił, że uwagi zawarte w punkcie III tejże opinii uwzględnił w 

przedłożonej Wysokiej Radzie autopoprawce do projektu uchwały budżetowej na rok 2019,  

2) uchwałę Nr SO-0951/77/18/D/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 grudnia 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

możliwości sfinansowania deficytu - opinii pozytywnej o możliwości sfinansowania deficytu, 

bez uwag.  

 

3. Odczytanie opinii Komisji Rady.  

Przewodnicząca Rady informując, iż odbyło się posiedzenie wszystkich Komisji Rady, 

poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały budżetowej na rok 2019 - 

Przewodniczącą Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy.  

Radna Anna Menes, poinformowała, iż Komisje Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu, po 

szczegółowym omówieniu projektu budżetu Gminy Lipno na rok 2019 nie wniosły żadnych 

uwag ani wniosków, przyjmując opinię pozytywną.  

Radny Paweł Górzny stwierdził, że opinii nie wypracowano, bo nie odbyło się głosowanie.  

Radny Jacek Pawłowski stwierdził, iż na wyżej wspomnianym spotkaniu Radni ogólnie 

omówili projekt budżetu na rok 2019. Podjęli m.in. temat finansowania przedszkoli na terenie 

Gminy oraz niektórych inwestycji prowadzonych w roku 2018.  

Przewodnicząca Rady odnosząc się do powyższego stwierdziła, iż nie zgadza się z 

przedmówcami. Wyjaśniła, iż Radni omawiali budżet na 2019 rok bardzo dokładnie, 

poruszając między innymi kwestie finansowania szkół, przedszkoli oraz innych inwestycji. O 

tym wszystkim dużo i szczegółowo rozmawiano, a wyjaśnienia składali: Skarbnik Gminy 

oraz Kierownik Referatu Inwestycyjnego. Podczas tego posiedzenia nikt nie zgłaszał uwag 

ani sprzeciwu do projektu uchwały budżetowej na rok 2019, dlatego dzisiaj zaprosiła 

wszystkich Radnych na spotkanie przed Sesją, na którym przeprowadzono głosowanie opinii. 

Pani Przewodnicząca stwierdziwszy, iż w tym głosowaniu zdecydowana większość Radnych 

opowiedziała się "za" dodała, że budżet Gminy w ciągu roku będzie z pewnością zmieniany i 

dostosowywany do możliwości i potrzeb mieszkańców. Pani Przewodnicząca wyjaśniła, iż do 

omówienia projektu budżetu na rok 2019 zaprosiła wszystkie Komisje, wszystkich Radnych, 

aby każdy miał możliwość otrzymania odpowiedzi na pytania i wątpliwości.  

 

Radny Paweł Górzny, stwierdził, że Komisja Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy nie 

wypracowała opinii w sprawie projektu budżetu Gminy Lipno na rok 2019, gdyż takiej 

Komisji nie zwołała Przewodnicząca Komisji.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady Gminy, głos zabrała Radczyni Prawna, Renata Torz, która 

poinformowała, iż zgodnie ze Statutem Gminy, posiedzenie komisji zwołuje jej 



przewodniczący, ale z kolei Statut nie reguluje kwestii zwołania pierwszego posiedzenia 

Komisji stałych, które ze swego grona mają wybrać przewodniczącego i jego zastępcę.  

 

Przewodnicząca Rady podziękowawszy za wyjaśnienia, ogłosiła 10 minut przerwy w 

obradach.  

 

O godzinie 17.10 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie.  

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Rolnictwa i 

Rozwoju Gminy.  

Radna Anna Menes, Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy 

poinformowała, iż Komisja Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy nie wypracowała opinii do 

projektu budżetu Gminy na rok 2019, jak również nie wypracowała żadnych uwag ani 

wniosków do tegoż projektu.  

 

Innych opinii nie było.  

 

 

4. Wyrażenie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii RIO oraz opinii Komisji  

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Wójtowi Gminy.  

Wójt Gminy odczytał swoje stanowisko do opinii RIO oraz do opinii Komisji Rady Gminy.  

 

/ w/w stanowisko w załączeniu/  

 

5. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem Sesji przez Radnych i 

nieuwzględnionych w projekcie uchwały budżetowej.  

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Wójtowi Gminy.  

Wójt Gminy poinformowawszy, iż przed Sesją wpłynął wniosek Radnego, Pana Pawła 

Górznego, do projektu uchwały budżetowej, odczytał w całości treść tego wniosku.  

Następnie Pan Wójt poinformował, iż na obecną chwilę odczytanego wniosku Pana Radnego 

nie uwzględnił w przedłożonej autopoprawce do projektu uchwały budżetowej, jednak zgadza 

się z wieloma kwestiami zawartymi we wniosku, dlatego przedłoży go Radnym na 

posiedzeniu Komisji dla omówienia i wypracowania propozycji zmian budżetu; zmiany 

budżetu uwzględniające wniosek mogą być przyjęte na kolejnej Sesji Rady Gminy.  

 

 

6. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej.  

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Wójtowi Gminy.  

Wójt Gminy odczytał treść autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na rok 2019 

uwzględniającej uwagi Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej zawarte w 

opinii do projektu uchwały budżetowej Gminy Lipno na rok 2019.  

 

/ Autopoprawka Wójta Gminy w załączeniu/  

 

7. Dyskusja nad projektem budżetu.  

Pani Przewodnicząca zaprosiła Radnych do dyskusji nad projektem budżetu Gminy Lipno na 

rok 2019.  

Głos zabrał Radny, Paweł Górzny, który stwierdził, że przeglądając projekt budżetu na rok 

2019 zauważył dwie duże pozycje - wydatki na oświatę i wydatki na pomoc społeczną. 

Wydatki na pomoc społeczną wynikają w dużej mierze z realizacji zadań zleconych, 



natomiast rosną też wydatki oświatowe, które przy obecnym stanie wynikającym z 

konieczności pobudowania Przedszkola i hali widowiskowo-sportowej w Wilkowicach oraz 

rozbudowy Szkoły w Goniembicach - będą coraz większe. Subwencja oświatowa wynosząca 

ponad 7 milionów złotych i dochód oświatowy, to jest ok. 7,5 mln, natomiast wydatki bieżące 

to ponad 12 milionów złotych. W dokładnym przeliczeniu tych wydatków okazuje się, że 

budżet Gminy musi do systemu oświaty dołożyć niespełna 5 milionów złotych, a z 

wydatkami majątkowymi - to prawie 5 800 000 zł. Pan Radny wyjaśniwszy, iż wniosek, który 

złożył do projektu uchwały budżetowej, dotyczył zwiększenia środków na budowę 

Przedszkola w Wilkowicach, poinformował o trudnych warunkach do nauki, zabawy i pracy 

w obecnym Przedszkolu w Wilkowicach, wspominając o ogrzewaniu piecami kaflowymi. Pan 

Radny stwierdziwszy, iż zauważa, że Rada podchodzi do tej sprawy priorytetowo, poprosił o 

przychylenie się do wniosku. Dodał, iż chciał zabezpieczenia środków z ubiegłorocznego 

budżetu na realizację tej inwestycji poprzez podjęcie uchwały dotyczącej wydatków 

niewygasających, czego Rada Gminy na poprzedniej Sesji nie podjęła.  

 

Następnie głos zabrał Wiceprzewodniczący Bartosz Zięba, który zapytał dlaczego Rada 

Gminy poprzedniej kadencji nie podjęła się budowy tego Przedszkola, czy były 

podejmowanie jakieś działania w tej sprawie, a jeśli tak, to kto je hamował, bo w projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2025 w ogóle nie ma zapisów dotyczących tej 

inwestycji.  

Radny Paweł Górzny, odpowiadając na powyższe, wyjaśnił, iż będąc Radnym w poprzedniej 

kadencji Rady, także zabiegał o budowę tego Przedszkola. W budżecie na rok 2018 

zaplanowano środki na wykonanie dokumentacji i rozpoczęcie budowy. Z różnych przyczyn 

nie zostało to zrealizowane, dlatego ponawia prośbę.  

Do powyższego wystąpienia odniósł się także Pan Wójt, który stwierdził, iż w minionym roku 

uczestniczył w kilku posiedzeniach Komisji Budżetowej, także w tym, na którym 

podejmowano m.in. temat budowy Przedszkola w Wilkowicach. Wówczas mówiono, że 

kwotą niezbędną do rozpoczęcia tej inwestycji jest 700 tysięcy złotych, i z tym się zgadza.  

Z kolei Radny, Jacek Pawłowski, stwierdził, że budżet na rok 2019 został zaprojektowany na 

miarę możliwości Gminy, ale nie na miarę oczekiwań mieszkańców. Zaplanowane inwestycje 

powodują, że deficyt budżetowy będzie wynosił ok. 1,5 miliona złotych. Prowadzenie 

inwestycji na większą skalę spowoduje zaciągnięcie w banku jeszcze wyższych zobowiązań. 

Pan Radny wyraził opinię, iż kondycja finansowa pozostawiona przez Radę i Wójta Gminy 

poprzedniej kadencji jest na tyle dobra, że takie możliwości są. Dlatego nie widzi żadnego 

zagrożenia dla realizacji zaplanowanych zadań.  

Wiceprzewodniczący Bartosz Zięba stwierdził, iż obecna Rada kontynuuje pracę Urzędu 

Gminy i Rady poprzedniej kadencji, a z uwagi na to, że to, co dotyczy dzieci, jest dla obecnej 

Rady bardzo ważne, temat budowy Przedszkola w Wilkowicach, wspólnym działaniem, 

trzeba będzie wdrożyć w życie. Pan Radny odnosząc się do wniosku Radnego Pawła 

Górznego, w którym proponuje zwiększenie środków na budowę tego przedszkola, 

przenosząc środki z realizacji utwardzenia ulicy Jesiennej w Lipnie, stwierdził, iż zastanawia 

się, czy nie lepiej byłoby wykonać tę inwestycję, jednocześnie zamykając temat utwardzania 

dróg na tym osiedlu. Pan Radny zaproponował, by temat ten został podjęty i przeanalizowany 

na posiedzeniu, np. Komisji Budżetowej.  

Zabierając ponownie głos Radny Paweł Górzny poinformował, iż w kadencji Rady 2006-

2010 została wykonana dokumentacja na budowę Przedszkola w Wilkowicach, zostały na to 

poniesione koszty, a do tej pory nikt nie wyjaśnił, dlaczego w kolejnej kadencji, tj, w latach 

2010-2014, Przedszkole to nie zostało wybudowane. Pan Radny dodał, iż nie chciałby, aby 

ponownie wykonana dokumentacja także nie doczekała się realizacji.  

Radny Sylwester Przydrożny odnosząc się do powyższego, potwierdził wykonanie takiego 



projektu w roku 2010, a stwierdzając, iż od tamtego czasu minęły dwie pełne kadencje Rady, 

nadal poszukuje odpowiedzi na pytanie o środki w kwocie 470 tyś. zł pozyskane przez 

Sołectwo ze sprzedaży gruntów.  

Wiceprzewodniczący Bartosz Zięba stwierdził, że trzeba działać wspólnie - Rada Gminy ma 

mieć wpływ na to, co realizuje Wójt, i wierzy głęboko w to, że głos Rady - Wójt Gminy, Pan 

Łukasz Litka, będzie brał pod uwagę, a Rada - że będzie wypracowywała konsensus dobrych 

dla Gminy decyzji.  

 

Radny Marcin Grobelny wyrażając swoje poparcie dla budowy Przedszkola w Wilkowicach, 

stwierdził, iż to Przedszkole do suma kilkuletnich (z pięciu, sześciu lat) dopłat (dotacji) do 

Miasta Leszna z tytułu uczęszczania dzieci z terenu Gminy do leszczyńskich przedszkoli.  

Radny Jacek Pawłowski odnosząc się do powyższej wypowiedzi Radnego Marcin 

Grobelnego stwierdził, iż nie do końca się z tym zgadza. Nie wystarczy Przedszkole 

wybudować, trzeba je później utrzymywać.  

 

Przewodnicząca Rady nie widząc innych zgłoszeń, podsumowując dyskusję, stwierdziła, iż 

Rada Gminy od początku kadencji pracuje bardzo intensywnie, także nad budżetem gminy. 

Projekt budżetu przygotowuje Wójt, ale to Rada Gminy jest tym głosem doradczym i głosem 

akceptującym omawiany projekt. 

 

 

8. Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie autopoprawkę Wójta Gminy do projektu 

uchwały budżetowej na rok 2019.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż autopoprawki Wójta Gminy do projektu uchwały 

budżetowej zostały przyjęte jednogłośnie.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy Lipno do projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy 

Lipno na rok 2019.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, 

Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek 

Pawłowski, Joanna Płonka, Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

 

9. Głosowanie wniosków Komisji stałych Rady nieuwzględnionych przez Wójta Gminy w 

autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków.  

Przewodnicząca Rady informując, iż do projektu uchwały budżetowej na rok 2019, został 

zgłoszony jeden wniosek, przez Radnego Pawła Górznego, który został odczytany przez 

Wójta Gminy, ale nie uwzględniony w jego autopoprawce, poddała ten wniosek pod 

głosowanie.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż wniosek Radnego Pawła Górznego do projektu 

uchwały budżetowej został przyjęty większością głosów.  



Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosków do projektu budżetu nieuwzględnionych w autopoprawce Wójta Gminy.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Miłosz Nadol, Jacek 

Pawłowski, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

PRZECIW (1) 

Joanna Płonka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, 

Sylwester Przydrożny 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach.  

 

Po przerwie, Przewodnicząca Rady wznowiła obrady oraz zgłosiła wniosek o zmianę 

porządku obrad, proponując przerwanie procedowania w punkcie: "Podjęcie uchwały w 

sprawie budżetu Gminy na rok 2019 zgodnie z procedurą zapisaną w uchwale nr 

XLVI/306/2010 Rady Gminy Lipno z dnia 28.09.2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej Gminy Lipno" i przeniesienie punktu na miejsce przedostatniego 

porządku obrad.  

Innych wniosków nie było.  

 

 

9. Wniosek o zmianę porządku obrad. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
wniosku o zmianę porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, 

Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek 

Pawłowski, Joanna Płonka, Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Wielkopolskiego z dnia 13 grudnia 2018 r. nr KN-I.4131.1.668.2018.17., druk nr 23. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do 



Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Wielkopolskiego z dnia 13 grudnia 2018 r. nr KN-I.4131.1.668.2018.17, druk nr 

23 .  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Wielkopolskiego z dnia 13 grudnia 2018 r. nr KN-I.4131.1.668.2018.17, druk nr 

23.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie wniesienia skargi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Wielkopolskiego z dnia 13 grudnia 2018 r. nr KN-I.4131.1.668.2018.17, została 

podjęta większością głosów.  

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Poznaniu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego z dnia 13 grudnia 2018 r. 

nr KN-I.4131.1.668.2018.17, druk nr 23.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Anna Menes, Miłosz 

Nadol, Joanna Płonka, Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Iwona Lorenc-Zimniak, Grzegorz Michalski, Jacek 

Pawłowski 

 

Następnie na prośbę obecnych na Sesji Sołtysów, Przewodnicząca Rady udzieliła głosu 

Wójtowi Gminy, prosząc o wyjaśnienie przedmiotu podjętej uchwały.  

Wójt Gminy, Łukasz Litka, poinformował, iż w 2018 roku Rada Gminy Lipno podjęła 

uchwałę w sprawie zatwierdzenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

Do tej uchwały Wojewoda Wielkopolski w trybie nadzorczym wydał 13 grudnia 2018 roku 

rozstrzygnięcie nr KN-I.4131.1.668.2018.17, którym unieważnił trzy paragrafy załącznika do 

uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków , 

tj.  § 3 ust. 3 , § 25 oraz § 18 ust. 2 dotyczących:                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

- § 3 ust. 3 -  możliwości wprowadzenia przez przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne 

ograniczeń w sposobie korzystania z wody przez odbiorców usług w sytuacji niedoboru 

spowodowanego wyjątkowymi warunkami atmosferycznymi, w szczególności suszą,  

- § 25 przypadków dopuszczalności wstrzymania dostaw wody lub odprowadzania ścieków 

bez uprzedniego zawiadomienia odbiorców usług,  

- § 18 ust. 2 - określenia warunków, w których przedsiębiorstwo wodociągowo - 

kanalizacyjne może odmówić przyłączenia do sieci, bowiem kwestie te zostały uregulowane 

przez ustawodawcę w art. 15 ust. 4 ust.  

Pan Wójt wyrażając swoją opinię, stwierdził, iż podjęcie przedmiotowej uchwały było 

zasadne, gdyż uważa, że przedstawione zarzuty wobec zastrzeżonych paragrafów są 

nieprawidłowe i nie znajdują oparcia w przepisach ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 



i odprowadzaniu ścieków. Następnie Pan Wójt wyjaśnił, iż Regulamin dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków wszedł w życie i obowiązuje za wyjątkiem trzech wymienionych 

zastrzeżonych paragrafów. Podjęcie niniejszej uchwały umożliwia Wójtowi wniesienie skargi 

do WSA w Poznaniu na powyższe rozstrzygnięcie nadzorcze. Jeśli Sąd przychyli się do 

wniosku Gminy, to Regulamin ten będzie obowiązywał w pełnym brzmieniu, jeśli natomiast 

podtrzyma stanowisko Wojewody Wielkopolskiego, to Regulamin ten - będzie obowiązywał 

w obecnym brzmieniu.  

Przewodnicząca Rady podziękowała Wójtowi Gminy za wyjaśnienia. 

 / w załączeniu pismo Wojewody Leszczyńskiego z rozstrzygnięciem nadzorczym nr KN-

I.4131.1.668.2018.17, projekt uchwały druk nr 23 oraz uchwała Nr IV/22/2019 / 

 

11. Informacje Przewodniczących Komisji. 
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Przewodniczącym Komisji, prosząc o przedstawienie 

planów pracy Komisji na rok 2019.  

Głos zabrali:  

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Sylwester Przydrożny, który odczytał plan 

pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady głos zabrał Radny, Paweł Górzny, który wniósł do 

przedłożonego planu pracy Komisji Rewizyjnej propozycję przeprowadzenia kontroli 

niepublicznego Przedszkola w Wilkowicach.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady, niezwłocznie odpowiadając Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej, stwierdził, iż postara się przyjąć zgłoszony temat do planu pracy, pomimo wielu 

innych zaplanowanych kontroli.  

Następnie głos zabrał Radny Jacek Pawłowski, który zapytał, kiedy odbyło się posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej, na którym został wypracowany odczytany tutaj plan pracy Komisji.  

Przewodniczący Komisji odpowiadając na powyższe, wyjaśnił, iż nie zwołał odrębnego 

posiedzenia. Na wspólnym spotkaniu wszystkich Komisji zwołanym przez Przewodniczącą 

Rady, przedstawił członkom Komisji Rewizyjnej opracowaną przez siebie propozycję planu 

pracy; do propozycji nikt z członków Komisji nie wniósł żadnych uwag, planu tego Komisja 

nie głosowała.  

Radny Jacek Pawłowski odnosząc się do powyższego, wyraził opinię, iż przedkładany na 

Sesji Rady Gminy plan pracy Komisji Rewizyjnej powinien być opracowany i przegłosowany 

na posiedzeniu Komisji, zwołanym przez jego Przewodniczącego.  

 

Innych zgłoszeń do planu pracy Komisji Rewizyjnej nie było.  

 

2. Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Radna Joanna Płonka - 

Przewodnicząca Rady Gminy Lipno, która odczytała plan pracy Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych na rok 2019.  

 

Do odczytanego planu pracy żadnych zgłoszeń nie było.  

 

3. Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy, Radna Anna Menes, która 

odczytała plan pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy na rok 2019.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady Gminy, Radny Grzegorz Michalski zapytał, co Komisja 

zaplanowała dla rolnictwa  

 

Innych zgłoszeń do odczytanego planu pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy 



nie było.  

 

4. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Radny Marcin Grobelny, który 

odczytał plan pracy Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2019.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady głos zabrał, Radny Jacek Pawłowski, który poprosił 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o odczytany plan, gdyż jako członek 

tejże Komisji, dotąd tego planu nie poznał.   

Innych zgłoszeń nie było.  

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcie planów pracy Komisji na rok 2019 w dwóch 

głosowaniach: odrębne głosowanie dla przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej oraz drugie 

głosowanie w sprawie łącznego głosowania planów pracy Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy i Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji.  

 

Innych propozycji nie było.  

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek w sprawie łącznego głosowania 

planów pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju 

Gminy i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z wyjątkiem planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku większością głosów.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

rok 2019.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że plan pracy Komisji Rewizyjnej został przyjęty 

większością głosów.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie planów pracy Komisji Oświaty i 

Spraw Społecznych, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy i Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji na rok 2019.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie większością głosów planów pracy na rok 2019 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy i 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

/ w załączeniu plany pracy na rok 2019: Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy i Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji /  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
łącznego głosowania planów pracy wszystkich Komisji z wyjątkiem planu pracy Komisji 

Rewizyjnej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, 

Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Joanna Płonka, 

Bartosz Zięba 



PRZECIW (1) 

Jacek Pawłowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Miłosz Nadol, Katarzyna Stachowiak 

BRAK GŁOSU (1) 

Sylwester Przydrożny 

 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019, .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, 

Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, 

Joanna Płonka, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

PRZECIW (1) 

Jacek Pawłowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Sylwester Przydrożny 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planów pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji Budżetu, Rolnictwa i 

Rozwoju Gminy, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2019.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, 

Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Joanna Płonka, 

Bartosz Zięba 

PRZECIW (1) 

Jacek Pawłowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Paweł Górzny, Katarzyna Stachowiak 

BRAK GŁOSU (1) 

Sylwester Przydrożny 

 

12. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady zapytała Radnych o pytania, wnioski i informacje.  

 

Radny, Jacek Pawłowski, zapytał Przewodniczących Komisji, czy już planują posiedzenia 

Komisji oraz czy zostali wybrani Zastępcy Przewodniczących Komisji.  

 



Radny Paweł Górzny zapytał o stan zaawansowania prac związanych z przejęciem przez 

Gminę Lipno ulicy Kolejowej w Wilkowicach, składając zapytanie także w formie pisemnej.  

 

Radny Grzegorz Michalski złożył wniosek w sprawie postawienia znaku B-20 STOP lub A-7 

ustąp pierwszeństwa na drodze gminnej przy dojeździe do skrzyżowania z drogą powiatową ( 

wyjazd z ul. Piaskowej); wniosek został złożony także w formie pisemnej.  

 

Radna Marta Lipka złożyła wniosek w sprawie zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu 

ulic: Słonecznej - Nowej - Jesiennej; wniosek został złożony także w formie pisemnej.  

 

Radny Paweł Górzny złożył wnioski w sprawach:  

1. odpowiedniego oznakowania początkowego odcinka ulicy Mórkowskiej w Wilkowicach - 

po zjeździe z drogi krajowej nr 5,  

2. rozpatrzenia możliwości pobudowania sieci wodociągowej na ul. Usługowej w 

Wilkowicach,  

3. przestawienia słupa oświetlenia ulicznego przy zatoczce autobusowej przy Szkole 

Podstawowej w Lipnie; wnioski zostały złożone także w formie pisemnej.  

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady, Bartosz Zięba, poinformował, iż:  

- w dniu dzisiejszym złożył w Starostwie Powiatowym w Lesznie dwie petycje, jedną w 

sprawie zmiany zastosowania spowalniaczy w Lipnie na ul Powstańców Wielkopolskich ( tj. 

likwidacji "strzałek" i zastosowanie progów zwalniających ) oraz drugą - w sprawie 

powstania w Lipnie na ul Powstańców Wielkopolskich przejścia dla pieszych z Osiedla 

Prymasa Tysiąclecia na ścieżkę rowerową,  

- w dniu 4 stycznia br. złożył wniosek do Wójta Gminy w sprawie zmiany w wykazie 

przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 2019-2025, 

odczytując jego treść.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady złożyła wnioski w sprawach:  

1. interwencji w firmie prowadzącej budowę wiaduktu nad przejazdem kolejowym w 

Klonówcu o usuwanie błota z drogi krajowej nr 5,  

2. interwencji w Poczcie Głównej w Lesznie w związku z paraliżem pracy tejże placówki na 

terenie naszej Gminy.  

Wnioski zostały złożone także w formie pisemnej.  

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sołtysom.  

 

Sołtys Klonówca, Sławomir Radoń, zgłosił wnioski:  

1. o przywrócenie w porządku obrad Sesji punktu: "Zapytania Sołtysów",  

2. o przesyłanie Sołtysom wraz z zawiadomieniem o Sesji wszystkich materiałów na Sesje - 

np. projektów uchwał, opinii, sprawozdań i innych w formie papierowej,  

3. o zorganizowanie spotkania Sołtysów z Radnymi dla omówienia spraw dotyczących 

poszczególnych miejscowości, Gminy  

 

Przewodnicząca Rady odpowiadając na pytanie Sołtysa Sławomira Radonia, poinformowała, 

iż obecnie pracujemy w systemie elektronicznym. Nikt nie otrzymuje wersji papierowej, 

wszystkie materiały dotyczące obrad Rady są publikowane na stronie Urzędu Gminy Lipno.  

 

Następnie głos zabrał Sołtys Wilkowic, Mieczysław Reszczyński, który poinformował o 

udostępnieniu Radnym Gminy salki w Domu Strażaka dla potrzeb spotkań Radnych z 



mieszkańcami sołectwa. Pan Sołtys powyższą informację złożył w formie pisemnej.  

 

Innych zgłoszeń Sołtysów nie było.  

 

Na pytanie Przewodniczącej Rady, czy ktoś z publiczności chciałby zabrać głos, o możliwość 

wystąpienia poprosił Pan Tadeusz Hofmański.  

Pan Hofmański podziękowawszy za możliwość zabrania głosu, zapytał, czy organ 

prowadzący szkoły, kończąc w roku szkolnym 2018/2019 wygaszanie Gimnazjum w Lipnie, 

uwzględnia aspekty społeczne oraz - jakie podjął czynności, które miałyby na celu 

zapewnienie jak najefektywniejsze ze społecznego i ekonomicznego punktu widzenia - 

funkcjonowanie od roku szkolnego 2019/2020 gminnej oświatowej struktury organizacyjnej. 

Zapytania zostały złożone w formie pisemnej.  

 

Następnie głos zabrał Radny Powiatu Leszczyńskiego, który zapytał czy zostanie powołana, a 

jeśli tak - to kiedy, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska.  

Przewodnicząca Rady odpowiadając Radnemu Powiatu Leszczyńskiego stwierdziła, iż na 

razie zostały powołane Komisje stałe Rady Gminy, ale jeśli będzie potrzeba powołania 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, to nie widzi przeszkód.  

Następnie Pani Przewodnicząca informując, iż do Biura Radu wpłynęło pismo Klubu 

Sportowego "KORONA" Wilkowice w sprawie pomocy finansowej przeznaczonej na 

rewitalizację i rozbudowę obszaru przy boisku sportowym w Wilkowicach, przekazała pismo 

do Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gminy.  

 

Innych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż na pisemnie zgłoszone pytania i wnioski zostaną 

udzielone odpowiedzi także w formie pisemnej.  

 

/ w/w pisma w załączeniu/ 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach do dnia 8 stycznia 2019 roku do 

godziny 18.00. 

 

13. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 

W dniu 8 stycznia 2019 roku o godz. 18.00 Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady 

po przerwie.  

Na podstawie listy obecności stwierdziła obecność na Sesji wszystkich Radnych oraz 

prawomocność podejmowanych przez Radę decyzji.  

/ lista obecności w załączeniu/  

 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że na pisemnie zgłoszone przed przerwą pytania i 

wnioski zostaną udzielone odpowiedzi także w formie pisemnej. 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Lipno na rok 2019, zgodnie z procedurą 

zapisaną w uchwale Nr XLVI/306/2010 Rady Gminy Lipno z dnia 28.09.2010 r. w 

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Lipno. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż następuje realizacja punktu 10 procedury przyjmowania 

uchwały budżetowej.  



 

10. Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy Lipno na rok 2019, druk nr 25a.  

Przewodnicząca Rady zapytała o pytania lub inne głosy do projektu proponowanej uchwały.  

Głos zabrał Wójt Gminy, Łukasz Litka, który informując, iż przedkładany do podjęcia projekt 

uchwały budżetowej obejmuje przyjęty przez Wysoką Radę wniosek Radnego, Pana Pawła 

Górznego. Następnie - wskazał w treści projektu uchwały jak i w treści załączników zapisy 

odzwierciedlające przyjęty wniosek.  

Innych zgłoszeń nie było.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy 

Lipno na rok 2019, druk nr 25a.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie budżetu Gminy Lipno na rok 2019 

została podjęta jednogłośnie.  

 

/ W załączeniu: projekt uchwały budżetowej na rok 2019, potwierdzenie odbioru projektu, 

uchwała SO.0952/43/18/2018 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, uchwała SO- 

0951/77/18/D/2018 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, stanowisko Wójta Gminy w 

sprawie opinii RIO i opinii Komisji, wniosek Radnego Pawła Górznego, autopoprawki Wójta 

Gminy do projektu uchwały budżetowej na rok 2019, projekt uchwały w sprawie budżetu 

Gminy Lipno na rok 2019 - druk nr 25, projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Lipno na 

rok 2019 - druk nr 25 a, uchwała Nr IV/23/2019 / 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie budżetu Gminy Lipno na rok 2019, druk nr 25 a.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Agnieszka Francke, Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze, Edyta Krysiewicz, 

Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek 

Pawłowski, Joanna Płonka, Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

 

15. Zakończenie. 
 

Po zakończeniu punktu dotyczącego podjęcia uchwały budżetowej na rok 2019, o głos 

poprosił mieszkaniec Lipna.  

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu mieszkańcowi ulicy Jesiennej z Lipna, który 

informując, że grupa mieszkańców tejże ulicy sformułowała pisemne zapytanie do Wójta 

Gminy Lipno w sprawie zmiany decyzji - wycofania z realizacji inwestycji utwardzenia ulicy 

Jesiennej w Lipnie, po czym odczytał pismo w tej sprawie, składając je do protokółu.  

Następnie głos zabrał inny mieszkaniec podpisany pod powyższym pismem, prosząc Wójta 

Gminy i Radę Gminy o wyjaśnienie powodów takiej decyzji.  

Pan Wójt odpowiadając niezwłocznie, poinformował, iż na powyższe zapytanie mieszkańcy 

otrzymają pisemną odpowiedź. Ponadto wyjaśnił, iż przyjęta zmiana dotycząca ulicy 

Jesiennej w Lipnie spowodowana została przyjęciem przez Radę Gminy wniosku Radnego 

Pawła Górznego do projektu budżetu Gminy na rok 2019. Pan Wójt zadeklarował, iż będzie 

wnioskował do Rady Gminy o przeznaczenie kwoty 300 000 zł z wolnych środków, 



dostępnych w budżecie Gminy na rok 2019, z przeznaczeniem na realizację inwestycji 

utwardzenia ulicy Jesiennej w Lipnie. Projekt uchwały w tej sprawie złoży na najbliższą Sesję 

Rady Gminy Lipno.  

 

Następnie, za zgodą Przewodniczącej Rady, głos zabrała Radna Marta Lipka, która wyjaśniła 

powód, z którego w głosowaniu nad wnioskiem Radnego Pawła Górznego „wstrzymała się od 

głosu”.  

Odpowiadając na pytanie z sali o termin realizacji zadania utwardzenia ul. Jesiennej w Lipnie, 

Wójt Gminy stwierdził, że przy akceptacji Rady Gminy Lipno będzie ono możliwe w 

bieżącym roku.    

Innych zgłoszeń do powyższego tematu nie było.  

 

Następnie, z inicjatywy Przewodniczącej Rady wywiązała się dyskusja dotycząca stanu dróg 

na terenie Gminy, przede wszystkim dróg gminnych. W dyskusji udział wzięli 

Przewodnicząca Rady Gminy, Radna Agnieszka Francke, Radny Sylwester Przydrożny, 

Radny Paweł Górzny, Radna Iwona Lorenc-Zimniak, Wójt Gminy oraz Radny Grzegorz 

Michalski, Radny Jacek Pawłowski, Radna Edyta Krysiewicz, Radny Marcin Grobelny .  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziwszy realizację wszystkich punktów porządku obrad, 

podziękowała wszystkim za przybycie i udział w obradach oraz ogłosiła zakończenie IV Sesji 

Rady Gminy Lipno. 

 

  

Przewodnicząca 

Rady Gminy Lipno 

  

 

Przygotował(a): Irena Biegańska 

 


